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Mateřská škola 
 
 
 
1. Charakteristika: 
 

Mateřská škola je součástí Základní školy v Bělé nad Radbuzou, společně tvoří jeden právní 
subjekt. Ředitelem je Mgr. Miroslav Nový a vedením mateřské školy ve funkci zástupce ředitele 
byla do 31.7.2018 pověřena Alena Konopová, která k tomuto datu odešla do starobního důchodu 
a do funkce nové zástupkyně ředilele byla jmenována Marta Hájková, dlouholetá učitelka zdejší 
mateřské školy. Dále zde pracovaly  3 učitelky, od 1.8.2018 nově Helena Smolíková vystřídala A. 
Konopovou. Všechny na plný pracovní úvazek a všechny jsou plně kvalifikované. Škola má 1 
pracovnici na úklid,která má dělené směny a zároveň vykonává práci pradleny pro školu. 

Škola je dvoutřídní, obě třídy s celodenním provozem. Kapacita školy je 60 dětí, protože děti 
je možno organizačně rozdělit do 3 skupin.  

V září 2017 bylo zapsáno 56 dětí, v srpnu 2018 byl stav dětí stejný. Z tohoto počtu  byly 3 děti 
vietnamské národnosti,  2 děti slovenské národnosti, 3 děti s odkladem povinné školní docházky. 
Do mateřské školy nastoupilo i několik dětí mladších 3let, které tohoto věku dosáhly během 
podzimu 2017, 2 nejmladší děti  pak v lednu a únoru 2018. Do 1. třídy základní školy odešlo 12 
dětí, pěti dětem byla odložena školní docházka o 1 rok. 

K zápisu do mateřské školy,který se konal 10.5.2018 se dostavilo 12 dětí, mimo zápis 
následně ještě 1 dítě. Všem žadatelům bylo vydáno kladné rozhodnutí o přijetí. 

Od září 2017 je zákonem stanovena povinná předškolní docházka pro 5ti leté děti. Ze 
spádové obce mělo povinnost přihlásit dítě 21 rodičů. Z tohoto počtu již 16 dětí navštěvuje zdejší 
MŠ, ze zbývajících dětí se 2 přihlásily v naší a 3 děti v jiné MŠ. Všechny tyto děti budou 
navštěvovat mateřskou školu v denní docházce, nikdo z rodičů nepožádal o individuální 
vzdělávání svého dítěte. 

Úplata za předškolní vzdělávání byla v tomto roce stanovena v částce 350,-Kč měsíčně. Děti 
v povinné předškolní docházce a děti s odkladem školní docházky jsou od této úplaty 
osvobozeny. 

 
 

 

2. Předškolní vzdělávání: 
 

Učitelky s dětmi pracovaly ve třech skupinách podle věku. Práce se všemi dětmi probíhala  na 
základě vzdělávacího programu s názvem  Od jara do zimy. Součástí programu jsou projekty a 
tématické celky směřující k celostnímu rozvoji dětské osobnosti. Tento vzdělávací program byl 
sestaven podle potřeb a možností naší mateřské školy. 

Také v tomto školním roce byla naše MŠ zapojena do projektu MŠMT – Inkluzivní 
vzdělávání.Kromě již absolvovaných vzdělávacích kurzů k tomuto tématu z loňského roku se 
v tomto projektu  uskutečnilo 5 odborných přednášek pro rodiče. Další aktivitou bylo sdílení 



zkušeností s jinou MŠ.  Učitelky navštěvovaly během roku MŠ v Poběžovicích a získané zkušenosti 
v oblasti práce s dítětem,které má specifické vzdělávací potřeby pak předávaly ostatním 
kolegyním ze své školy. I nadále jsme využívaly školní asistentku, která měla ve své péči čtyři 
vytypované děti u kterých bylo potřeba pomoci hlavně se sociálním začleněním. Také speciální 
pedagožka pracovala s dětmi s odkladem školní docházky. Obě pracovnice byly pro MŠ přínosem 
a během roku vykazovaly velmi dobré výsledky.  

Škola nabízí též  adaptační program pro nově přijaté děti. Ten zahrnuje postupné začleňování 
dítěte do kolektivu – lze dohodnout s učitelkou  postupné prodlužování pobytu dítěte v MŠ, nebo 
zpočátku krátkodobou přítomnost rodiče. 

Součástí výchovné a vzdělávací nabídky v tomto roce byla opět návštěva divadelních 
představení. Pokračovala úspěšná spolupráce s divadlem Z bedny z Karlových Varů. Toto 
divadélko k nám zajíždí pravidelně 1x za 2 měsíce,vždy s aktuálním programem. Spolupráce 
s tímto divadlem bude pokračovat i v příštím roce,neboť jeho představení jsou kvalitní,podnětná 
a v souladu s naším vzdělávacím programem. Také cena je pro nás velmi příznivá. 

Také letos se uskutečnilo několik již tradičních akcí jako je Mikulášská nadílka, Vánoční dílna a 
besídky pro rodiče, Masopust,  velikonoční dílna,Pálení čarodějnic,vystoupení k Svátku matek, 
rozloučení budoucích školáků s mateřskou školou,svátek Svatého Martina. Opět se zopakovala 
akce spaní ve školce, letos již s větším ohlasem. Na podzim 2017 se nejstarší děti zúčastnily 
plaveckého výcviku v Domažlicích v rozsahu 8 lekcí. Díky vstřícnosti  zřizovatele jsme využívali 
dopravu městským autobusem zdarma. Ve spolupráci s firmou Prima Vizus se uskutečnilo 
preventivní vyšetření očí u dětí. V rámci školních výletů navštívily děti místní vyhlídku, prožily den 
na Bystřickém rybníku s opékáním vuřtů, dvakrát navštívily koňskou farmu ve Svržně vyjely do 
Domažlic na stálou expozici minivláčků, do Chudenic na starý zámek na výstavu medvědů, vlakem 
se svezly do Újezda sv. Kříže na kuželnu, kde měly možnost poznat a vyzkoušet tento sport. 
Učitelky s dětmi z nejstarší věkové skupiny zajišťovaly program na vítání nových občánků na MÚ. 
Uskutečnily se i další akce ve spolupráci se školou , školní družinou a městem. 

Také v tomto roce se všichni zaměstnanci snažili plnit hlavní úkoly dané ročním plánem školy, 
zejména pak stále aktuální spolupráci s rodiči. 
 
 
 
 

3.Materiálně technické zajištění školy: 
 

Díky velmi dobré spolupráci s vedením školy a zřizovatelem je mateřská škola vybavena 
vším,co ke své práci potřebuje.Prostředí školy je příjemné,třídy jsou vybaveny v souladu 
s potřebami dětí. Hlavní zásluhu na tom má zřizovatel Město Bělá nad Radbuzou a sponzoři. 
Průběžně jsou během roku obnovovány hračky a vzdělávací pomůcky. 

V září 2017 začala dlouho očekávaná velká rekonstrukce školy.  Z tohoto důvodu byla během 
celého školního roku různá omezení – např. od 2. do 13. října sdílela MŠ prostory se ŠD z důvodu 
výměny oken. Po úklidu celé budovy školy na které se velkou měrou podílely učitelky MŠ se děti 
mohly vrátit zpět.  Počet dětí byl v této době omezen,rodiče vyšli škole vstříc. V rámci 
rekonstrukce byly instalovány do tříd a kanceláře rekuperační jednotky, pořízeny žaluzie do oken 
a celá budova byla vymalována. Rekonstrukce se týkala též venkovních prostor. Na školní zahradě 
se pohybovala těžká technika z důvodu zabudování nádrží na sběr dešťové vody. Na budově MŠ 
byla vyměněna střecha,provedeno zateplení a finální nová fasáda. Přestože práce byly velmi 
náročné a prováděné za plného provozu mateřské školy, dařilo se vše ve spolupráci s vedoucím 
stavby,zřizovatelem, vedením školy a rodiči zvládat. V závěru srpna byly úpravy úspěšně 
dokončeny, včetně terénních úprav na zahradě. Zbývající  úpravy budou provedeny v příštím 
roce. 

 



 
 

 
 
 
 
 
4.Personální obsazení školy: 
 

K 31.7.2018 ukončila pracovní poměr Alena Konopová a odešla do starobního 
důchodu. Na její místo nastoupila Helena Smolíková, kvalifikovaná učitelka MŠ, která zde již 
dříve působila ve funkci pedagogického a školního asistenta. Vedením mateřské školy byla 
pověřena Marta Hájková, dlouholetá učitelka zdejší MŠ. 

 
Stav zaměstnanců k 31.8.2018: 

 
Hana Volfíková  60 let  učitelka   SPgŠ 
Ivana Csingerová 51 let  učitelka   SPgŠ 
Marta Hájková  46 let  zást.ředitele  SPgŠ 
Helena Smolíková 48 let  učitelka   SPgŠ 
Jaroslava Sándorová 60 let  uklízečka 
 
Věkový průměr zaměstnanců MŠ je 53 let   
 
 
 

 
 
5. Další vzdělávání pedagogických pracovníků: 
 
V tomto roce si učitelky doplňovaly vzdělání v kurzech NIDV v Plzni dle požadavků z projektu 
Inkluzivního vzdělávání. 

V tomto roce využívaly všechny učitelky také samostudium k doplnění poznatků. 
K samostudiu využívají učitelky dostupnou pedagogickou literaturu,časopisy , inernetový 
portál  www.rvp.cz.a nabídku na portálu celoživotního vzdělávání p. Martochové,kde lze 
absolvovat kurzy s certifikátem on-line. 
 
 
 

 
 
 
 
 



 
6. Spolupráce s partnery: 
 

Škola vykazuje dlouhodobě velmi dobrou spolupráci s učitelkami 1. třídy ZŠ. V tomto 
roce se v rámci RVP uskutečnilo několik vzájemných návštěv dětí v 1.třídě a v MŠ, na školní 
zahradě. Tato setkání mají vždy tématickou náplň a jsou pro děti přínosem.Po odborné 
stránce spolupracujeme  s PPP v Domažlicích, zejména v posouzení školní zralosti dětí před 
nástupem do ZŠ a péče o děti ze zhoršeného sociokulturního prostředí. V tomto roce jsme 
využili nabídky PPP na vyšetření školní zralosti přímo v prostorách MŠ. Tento způsob byl 
vyhovující jak pro rodiče, tak pro mateřskou školu a také závěrečné zprávy byly vystaveny 
včas tak,aby byly k dispozici k zápisu do 1.třídy ZŠ. 
Pokračovali jsme ve spolupráci s volnočasovým klubem Uličník/provozuje Diakonie/. 

Na velmi dobré úrovni hodnotíme spolupráci školy se sponzory, ke kterým tradičně 
patří Město Bělá, ORI Praha, ZKD Sušice a Kel-montážní technika. 
Firma ORI připravuje každoročně pro děti mikulášskou nadílku, ZKD Sušice přispívá 
pravidelně drobnými dárky k různým příležitostem, Kel je významným sponzorem vánoční 
nadílky.  

Škola je zapojena do programů inkluzivního vzdělávání a to předpokládá úzkou 
spolupráci s mateřskými školami v nejbližším okolí/Hostouň,Poběžovice/ 
 
 

7. Závěrečné hodnocení školního roku a priority pro příští 
školní rok: 

Jako velmi dobré lze hodnotit výsledky tohoto školního roku. Byly splněny téměř 
všechny naplánované akce, dařilo se plnit i prioritní úkoly. Veškerý personál pracuje 
zodpovědně, na vysoké úrovni a pružně reaguje na aktuální situace. Práce učitelek je 
dostatečně kreativní. Velmi se osvědčilo dělení dětí do menších skupin podle věku. Při práci 
je tak větší klid,pohoda a učitelky se mohou více věnovat dětem individuálně. Jako velmi 
náročná se jevila v tomto roce práce se skupinou nejmladších dětí, kde bylo poměrně velké 
zastoupení dětí mladších 3let.Proto jednoznačně vítáme zrušení povinného přijímání 
dvouletých dětí do MŠ. 

Jedním z prioritních úkolů MŠ je zlepšit spolupráci s rodiči. Poměrně se daří zapojit 
rodiče do dění mateřské školy, problémy přetrvávají s některými rodiči,kteří porušují školní 
řád nedodržováním včasných plateb.  Snažíme se být neustále v kontaktu a problémy řešit. 
Přetrvávají problémy s logopedickou péčí,ale tento problém  pomůže řešit školní logopedický 
asistent.Vychovatelka školní družiny absolvovala kurz s tímto zaměřením a věříme v přínos 
pro mateřskou školu. 

Co se týká zapojení do projektu“ Inkluze“ tak toto hodnotíme jako velmi časově i 
profesně náročné. Výsledky jsou sice přínosem, ale dle našeho názoru je v tomto projektu 
zbytečně mnoho administrativy, která nemálo zatěžuje  zúčastněné i chod celé mateřské 
školy. 
 
 
 
 
 
 
25.9.2018    zpracovala: Marta Hájková 
            zástupkyně ředitele pro MŠ 
     spolupráce: Alena Konopová 


